
RG.0012.4.8.2023 

Protokół Nr 48 /23 

posiedzenia Komisji Społecznej  

 z dnia 28 listopada 2023 r. 

W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (Lista obecności w załączeniu), Wójt 

Gminy Narewka – J. Gołubowski, J. Chomczuk – Sekretarz Gminy, L. Tarasiewicz – Szkoła 

Podstawowa w Narewce. Przewodniczący Komisji P. Nieścieruk powitał obecnych  

i przedstawił porządek obrad posiedzenia (5 głosów „za”), który przedstawia się następująco:   

1. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023 na terenie 

gminy.  

2. Rozpatrzenie projektów uchwał na LI sesję Rady Gminy. 

3. Wolne wnioski. 

 

Do punktu 1 - go. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

2022/2023 na terenie gminy.  

 

Dyrektor SP w Narewce L. Tarasiewicz przedstawiła informację o stanie realizacji za-

dań oświatowych za rok szkolny 2022/2023 na terenie gminy. (W załączeniu) Uwag nie zgła-

szano. 

Do punktu 2 - go. Rozpatrzenie projektów uchwał na LI sesję Rady Gminy. 

Członkowie Komisji zapoznali się, omówili i pozytywnie zaopiniowali (nie wnosząc 

uwag) n/w projekty uchwał wniesione pod obrady LI sesji w dniu 28 listopada 2023 r. dotyczące 

projektów uchwał w sprawie (projekty uchwał w załączeniu): 

• określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla pod-

miotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Narewka; 

W posiedzeniu Komisji wziął udział p. M. Ogiełło – prowadzący Żłobek „Maluszek 

Tytusek” w Narewce. Zaapelował o zwiększenie dofinansowania na dzieci uczęszczające do 

żłobka do wysokości 1000,00 zł na dziecko. Podkreślił, że utrzymanie żłobka przy takiej 

wysokości dofinansowania żłobek mógłby być w dalszym ciągu utrzymywany, gdyż z uwagi 

na małą liczbę dzieci utrzymanie żłobka jest nieopłacalne. Zaznaczył, że kwoty przedstawione 

w projekcie uchwały nie pokryją kosztów utrzymania żłobka i generować będzie straty. W toku 



dyskusji radni podejmowali temat ilości dzieci, liczby urodzeń i możliwości korzystania ze 

żłobka, a także innych form udzielenia pomocy dla prowadzącego żłobek. W toku dyskusji 

radna W. Bondaruk podkreśliła, że pomoc udzielana przez gminę w formie dofinansowania jest 

duża i podjęto już wszystkie możliwe działania aby wspomóc funkcjonowanie żłobka na terenie 

gminy.  Radni przy 5 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  

• uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Narewka z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024; 

• w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego; 

Sekretarz Gminy p. J. Chomczuka przedstawił projekty uchwał, które zaopiniowano pozytywnie 

(5 głosów „za”). 

• w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami ko-

munalnymi oraz stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik; 

Sekretarz Gminy J. Chomczuk przedstawił projekt uchwały. Następnie przedstawił 

poszczególne stawki związane z gospodarka odpadami w gminie. Przedstawił kwoty 

wynikające z przetargu tj. 1 252 924,23 zł, co daje kwotę 1991,93 brutto za 1 tonę odpadów 

bez względu na ich rodzaj oraz wykonanie za okres od stycznia do sierpnia 2023 r. w 

wysokości 1 019 306,50 zł. Poinformował, że zgłoszonych zostało 1775 deklaracji, z czego 

1895 osób zadeklarowało gospodarowanie odpadami „z kompostownikiem”, a także 806  osób 

„bez kompostownika”. Liczba nieruchomości zamieszkałych wynosi 1213 osób, liczba 

nieruchomości posiadających kompostowniki wynosi 863, liczba nieruchomości bez 

kompostownika wynosi 350, liczba nieruchomości niezamieszkałych wynosi 26. Wyjaśnił, że 

proponuje się miesięczną stawkę za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 42,00 

zł miesięcznie (w 2022 r. 33,00 zł) na mieszkańca w przypadku, gdy odpady są zbierane w 

sposób selektywny oraz trzykrotność wysokości stawki w wysokości 126,00 zł (w 2022 r. 

99,00 zł) w przypadku, gdy właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych. Jednocześnie proponuje się zwolnienie w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostującymi bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym w wysokości 5,00 zł tj. do kwoty 37,00 (w 2022 



r. 28,00). Członkowie komisji podejmując dyskusję zaproponowali przy 4 głosach „za” i 1 

„wstrzymujący się” stawki w wysokości: 37,00 miesięcznie (propozycja wójta 42,00 zł), 

111,00 miesięcznie (propozycja wójta 126,00 zł), 32,00 miesięcznie (propozycja wójta 37,00 

zł), które przy 3 głosach „za” przyjęto do ujęcia w projekcie uchwały i przedstawienia na sesji.  

• w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi za rok od domku letniskowego na  nieruchomości albo od innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe; 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały i wyjaśnił, że zadeklarowanych zostało 536 

nieruchomości rekreacyjnych (w tym domki letniskowe) i w związku z tym proponuje się ryczałt w 

wysokości 224,00zł za rok od nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno – wypoczynkowe. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (5 głosów „za”). 

• przyjęcia przez Gminę Narewka zadania publicznego należącego do właściwo-

ści Powiatu Hajnowskiego z zakresu zarządzania drogami powiatowymi; 

• przyjęcia przez Gminę Narewka zadania publicznego należącego do właściwo-

ści Powiatu Hajnowskiego z zakresu zarządzania drogą powiatową; 

Sekretarz Gminy przedstawił projekty uchwał, wyjaśniając, że dotyczą one realizacji zadań 

związanych z przebudową dróg gminnych w oparciu o dofinansowanie z Polskiego Ładu i limitów 

finansowych dotyczących możliwości wystąpienia o dofinansowania na drogi powiatowe. W związku z 

tym na czas realizacji zadania proponuje się przejęcie dróg zwartych w projekcie uchwał. Radna W. 

Bondaruk podkreśliła, że w pierwszej kolejności powinno być zawarte porozumienie związane z 

przejęciem tych dróg, w związku z tym zaapelowała o jego przedstawienie. Jednocześnie zaznaczyła, 

że bez treści porozumienia jej głos będzie negatywny. Wójt podkreślił, że porozumienie zostanie zawarte 

niezwłocznie po podjęciu uchwały. Członkowie Komisji przy 1 głosie „za” i 4 „wstrzymujący się” 

zaopiniowali pozytywnie przedstawione projekty uchwał.   

• wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 

Członkowie Komisji zaapelowali o przedstawienie nieruchomości zawartych w projekcie 

uchwały w formie poglądowej przed opiniowaniem projektu uchwały. W posiedzeniu komisji udział 

wziął pracownik gminy M. Skiepko – Inspektor, który przedstawił działki przeznaczone do 

wydzierżawienia w projekcie uchwały. Członkowie Komisji przy 3 głosach „za” i 2 głosach 

„wstrzymujący się” zaopiniowali pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.   



Do punktu 3-go. Wolne wnioski. 

W wolnych wnioskach radna W. Bondaruk zgłosiła wycięcie gałęzi drzew na tzw. 

„Wygańskim”. Wójt wyjaśnił, że gałęzie drzew zostały podcięte.  

Radna B. Birycka zgłosiła temat wilków w Siemianówce. Wójt wyjaśnił, że temat jest 

na bieżąco monitorowany, zgłaszany do RDOŚ. Radna zaapelowała o przedstawienie tematu 

na sesji Rady Gminy.  

Radna K. Szwarc zgłosiła ustawienie lampy na ul. Cichej od ul. Kolejowej. 

Podejmowano temat rozlewisk wodnych i braku udrożnionych rowów.  

Wobec braku innych spraw posiedzenie komisji zakończono.  

Protokolant: 

Barbara Niewiadomska-Golonko 

     Przewodniczący posiedzenia 

                            Paweł Nieścieruk 


